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Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7. cikk (2) bekezdése, az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014.
(II. 24.) OGY határozat 124. § (1) bekezdése alapján ,,Meddig csúszik még a turistaházak
felújítása? Lesz még egyáltalán felújítás?" címmel írásbeli választ igénylő kérdést kívánok
benyújtani Gulyás Gergelyhez, a Miniszterelnökséget vezető miniszterhez.

Tisztelt Miniszter úr!

A hazai túramozgalom nagy örömmel vett 2013-ban azt a hírt, miszerint a kormány forrást
biztosít öt turistaház felújítására. A kormány korábbi elképzelései szerint a Téry Ödön
program keretében mintegy 3 milliárd forintból 2017 végére már meg kellett volna újulnia a
Galyatetői Vasas Turistaháznak, a Kisgyóni Balinka Turistaháznak, a Hidegkúti
Turistaháznak, a Rodostó Turistaháznak és a Szentendrei Lajos forrás Turistaháznak. A
program azonban szinte a kezdetektől fogva jelentős csúszásban volt, illetve közben a
Galyatetői Turistaházat ki is vették a programból. Révész Máriusz kormánybiztos a
Kulturális bizottság 2017. október 25-én tartott ülésén azt mondta, hogy a kormánybiztosság
történt kinevezés után felgyorsult a program végrehajtása, és jó úton halad a megvalósítás.
Akkor a kormánybiztos úr kérdésemre azt válaszolta, hogy három turistaház esetében még
2018-ban megindul a beruházás (A Lajos-forrás kivételével), és legkésőbb 2019 elejére
elkészülnek a beruházással. Mindez azért volt fontos információ, mert az üzemelő
turistaházak esetében nagyon fontos tudni, hogy mikor és mi fog történni a házzal. Ha teljes
bizonytalanságban tartja a kormány az üzemeltetőket és a potenciális szállásfoglalókat, akkor
rövid idő alatt ellehetetlenül a turistaházak működése: a bizonytalanság miatt elmaradoznak a
foglalások, valamint az üzemeltető sem hajtja végre az elengedhetetlen fejlesztéseket, hiszen
nem akar pénzt kidobni az ablakon. Ennek következtében gyors ütemben fognak lepusztulni a
turistaházak, hiába van lelkiismeretes üzemeltetője.
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Ezt követően 2018-ban újabb koncepcióváltást hajtott végre a kormány, és a tur istaházak
felújítására szánt pénzt az illetékes állami erdőgazdaságoknak ígérték, hogy azok saját
beruházásban valósítsák meg a beruházást. Az ígéretet azonban nem követte pénzügyi
tranzakció, és információim szerint nemrég azt a tájékoztatást kapták, hogy a jövőben sem
fogják megkapni azt a három milliárd forintot, amit korábban erre a célra szántak. Az
erdőgazdaságoknak pedig saját forrásuk nincs, hogy ezt végre tudják hajtan i. Tehát most ott
tartunk, hogy a program indulása után 5 évvel mindegyik ház csak rosszabb állapotban van,
mint volt.

Mindezek alapján kérdezem a Miniszter urat:

Lesz-e még valami a Kisgyóni Balinka Turistaház, a Hidegkúti Turistaház, a Rodostó
Turistaház és a Lajos-forrási Turistaház felújításával?

Várom megtisztelő válaszát!

Budapest, 2018. július )!r,,
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